
1 

 

 

 

Protokół Nr 10 

z posiedzenia wspólnego komisji stałych Rady Gminy, które odbyło się w dniu 

 07 grudnia. 2012 r w godzinach od 9 
20

 do 17
15 

 

Radni według załączonych list obecności. Posiedzeniu przewodniczył radny Grzegorski 

przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa, powitał zebranych radnych, 

Wójta Gminy, Skarbnika, następnie przedstawił porządek posiedzenia. 

 

1. Analiza projektu budżetu gminy na rok 2013. 

2. Zagadnienia bieżące i pod obrady sesji. 

 

Przewodniczący poprosił, aby pani skarbnik omówiła projekt budżetu punkt po punkcie, w 

trakcie omawiania radni będą mogli zadawać pytania. 

 

Ad 1. Pani J. Kośka rozpoczęła omawianie budżetu od części opisowej do projektu budżetu. 

Omówiła sposób prezentacji dokumentu oraz zaproponowała dopisanie zmian jakie powstały 

w okresie po doręczeniu radnym projektu. 

W trakcie dyskusji radni omawiali przedstawione propozycje oraz przedstawiali wnioski. 

- Przewodniczący Rady Gminy – pytał o wysokość podatku od osób prawnych. 

- Skarbnik Gminy – wynika to z wykonania planu i deklaracji , Nadleśnictwo płaci podatek 

leśny, podatek jest wpłacany w 1 pozycji przez sołtysów a potem rozbijany na konta. 

- Wójt Gminy – podatek płacony jest od lasu powyżej 40 lat. 

O godzinie 10 
00

 posiedzenie opuścił radny Bogusz. 

- Radny Moskwa – odnośnie wpływów dodatkowych, czy to wynagrodzenia 

- Wójt Gminy – dotyczy to indywidualizacji nauczania, nowego programu, są to 

dodatkowe zajęcia ze środkami z zewnątrz. 

- Godzina 10 
10

 – przybył radny B. Kacprzak. 

W związku z brakiem dodatkowych pytań i uwag pani skarbnik zakończyła omawianie 

dochodów i rozpoczęła omawianie wydatków. W trakcie omawiania oraz dyskusji radni 

zadawali pytania. 

- Radny K. Wielgus – skąd kwota na punkt skupu, było 12700 (pozostała działalność) 

- Skarbnik – nie było remontu, szczegóły później po analizie dokumentów dodatkowe 

wydatki związane z remontem punktu skupu. 

- Radny M. Kacprzak – stwierdził, że środki przeznaczone na remont punktu skupu zostały 

wydane bezzasadnie. 

- Radny B. Kacprzak – kto dokonuje skupu i ile płaci. 

- Wójt Gminy – skupuje Raków i płaci 10 zł za sztukę. 

- Pani Skarbnik – dodała, że w październiku i listopadzie wpłynęło ponad 500 zł ze skupu. 

Średnio to 150 zł miesięcznie. 

- Radny Moskwa – poruszył kwestie wykupu działek w Gapininie. 

- Wójt Gminy – jest to bardzo skomplikowane, prowadziłem rozeznanie i rozmowy z 

powiatem. 

- Radny K. Wielgus – czy wykupujemy drogę na Ponikle 

- Wójt Gminy – stwierdził, że zapadła decyzja w sprawie wykupu, koszt przesunięcia słupa 

wynosi 6 000 zł, 240 działek nie ma dostępu do rzeki. 

- Radny K. Wielgus stwierdził, że działkowicze nie chcą płacić za śmieci, a kupujemy im 

drogę. 

W dalszej dyskusji radny Grzegorski  zaproponował oszczędności w dziale Rada. 
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- Radny M. Franas –zaproponował zrzec się diet zupełnie. 

- Radny M. Grzegorski – zadeklarował rezygnację z diety przewodniczącego komisji. 

- Radny M. Franas – nikt nie startował do rady, aby zarabiać, ja więcej wydaję na paliwo, 

róbmy to za darmo, bo i tak nasze decyzje będą komentowane. Na komisję alkoholową 

mam 2 tyś, bo reszta w idzie w GOK, a od pół roku nie było posiedzenia tej komisji. Jest 

mnóstwo pracy, mamy najniższe diety. 

- Radny M. Grzegorski – odnośnie komisji alkoholowej, to komisja o tym decyduje. Wójt 

daje propozycje, ale decyduje rada. Komisja alkoholowa powinna mieć posiedzenie przed 

omawianiem budżetu. 

- Radny M. Franas – miałem telefon wczoraj, że komisja się nie odbędzie, bo Wójtowi to 

nie pasuje. Nie będę brał udziału w farsie, proszę nie robić sobie ze mnie żartów. Komisja 

ma 5 osób i od pół roku jest problem ze zwołaniem komisji. Mam cały czas problemy z 

właściwym funkcjonowaniem komisji. 

- Radny M. Grzegorski – przedstawił wysokość diet radnych w innych gminach. Proponuję 

diety jak w Drzewicy. Radny i przewodniczący równe stawki. 

- Radny M. Franas – odnośnie uposażenia przewodniczącego Rady, czy ma za dużo? 

wcześniej nie było problemu. 

W dalszej dyskusji omawiano propozycje zmian wysokości diet oraz sposobu 

przeprowadzenia obniżenia. 

- Radny A. Pawlik –odnośnie diet, byłem współautorem uchwały. Poprzednio trzeba było 

corocznie podnosić, obecny model jest bardzo dobry, mechanizm jest dobry, manipulacja 

przy dietach ma dwa końce. Dieta nie zrekompensuje poświęconego czasu, każdy 

powinien pobierać diety, nawet ci co nie weszli to też pewnie chcieliby pobierać. Pańska 

postawa mówi o tym , że ze względu na pana uposażenie to morze pan zrezygnować 

zupełnie. 

- Radny M. Grzegorski – kryzys dosięgnął wszystkich, powinniśmy dać przykład, ja 

rezygnuję z diety przewodniczącego i będę pobierał dietę radnego. 

- Przewodniczący rady gminy – jestem otwarty na decyzje rady, ale chcę zwrócić uwagę na 

manipulowanie przy uchwale. Społeczeństwo odbiera to w różny sposób, opinie 

mieszkańców o naszych dietach pochodziły z kręgów oświaty. Jako przewodniczący 

Rady chcę stwierdzić, że przez wiele lat nie było nowej uchwały o dietach radnych, teraz 

przy zmianie i umieszczeniu spraw oświatowych na sesje oraz .w sprawie ustalenia 

stawek diet, będą sugestie, że coś się zwiększa. Jaki będzie odbiór, bo w tym momencie 

dolewamy oliwy do ognia, nie jest to dobry moment. 

- Radny B. Kacprzak – nie jest to bohaterstwo z pana strony, walczymy już długo, nie był 

pan zwykłym radnym, gdyby nie było takiego zdania co do oświaty to pan powinien 

oddać całość na oświatę. Jest to głos rozpaczy, bądźmy razem, bo na ostatniej sesji 

zachował się pan bardzo w porządku i podziwiam go za to. 

- Radny M. Franas – jak nam narzucają coś to nie mamy na to wpływu, prawnik powie 

nam co możemy. 

- Radny K. Wielgus – odnośnie wynagrodzeń, ile % stanowi wynagrodzenie w stosunku do 

całego budżetu urzędu. 

- Skarbnik – ta kwota będzie różna ze względu na dodatkowe wynagrodzenia takie jak 

jubilatki. Jest to 13,1% do całego budżetu. 

- Radny K. Wielgus – proszę o stosunek do budżetu urzędu gminy. 

- Skarbnik – jest to 81% 

- Radny S. Moskwa – ilu mamy stażystów 

- Wójt Gminy – obecnie 2 osoby, ale mają przedłużenia umów. 

- Radny S. Moskwa – czy powstał w Urzędzie Gminy dodatkowy etat, bo w ubiegłym roku 

ktoś dowoził dzieci a teraz pracuje w Urzędzie. 
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- Wójt Gminy – jest to stały pracownik, dowozi dzieci i wykonuje inne zadania zlecone, 

przybyło wiele zadań. 

O godzinie 11
15

 przewodniczący posiedzenia ogłosił przerwę do godziny 11
25

. Po 

wznowieniu posiedzenia radni podjęli dalszą dyskusję związana z omawianiem projektu 

budżetu. W dyskusji radny K. Wielgus – stwierdził, że rada może w budżecie wiele zmienić. 

- Skarbnik – stwierdziła, że na wszystko musi wyrazić zgodę Wójt jako projektodawca. 

- Wójt Gminy – będę musiał zejść z wielu zadań, które wykonujemy na korzyść rolników. 

- Radny B. Kacprzak – proponuję w każdym punkcie dyskutować, należy budżet przejrzeć 

dokładnie. 

- Skarbnik – średnia płaca z trzynastkami wynosi 3123 zł brutto w Urzędzie bez 

uposażenia Wójta Gminy, Sekretarza i Skarbnika. 

- Radny A. Małachowski – ile wynosi netto 

- Skarbnik – jest to około 30% mniej. 

- Radny B. Kacprzak – co było usunięte z budżetu ze względu na kryzys 

- Wójt Gminy – jest wszystko co niezbędne 

- Radny S. Moskwa – widzę wzrost na materiałach biurowych 

- Skarbnik – wykorzystano około 50 tyś na materiałach, ale dojdzie jeszcze około 9 tysięcy 

za olej opałowy, wzrastają ceny materiałów oraz pojawiają się różne nieprzewidziane 

wydatki. 

- Wójt Gminy – według przepisu projekt byłby skromniejszy, aby mieć jasność jest tak 

przedstawiony. 

W dalszej dyskusji radni poruszyli kwestie tablic z oznakowaniem miejscowości, 

wykorzystania taboru zakładu budżetowego, wykorzystania środków na delegacje 

pracownicze oraz dokształcanie i szkolenia. Pani Skarbnik poinformowała, że dokształca się 3 

pracowników na studiach wyższych związanych z charakterem zatrudnienia. 

- Radny B. Kacprzak – czy jest to narzucone, czy dobra wola Wójta Gminy. 

- Wójt Gminy – samorządy dopłacają do dokształcania, my dopłacamy 50% 

- pani Skarbnik oznajmiła, że dofinansowanie otrzymują Skarbnik, pan Glimasiński i pan 

Kośka. Oświadczyła, że w tej sytuacji rezygnuję ze swojego dofinansowania. 

- Radny B. Kacprzak – co w tej chwili robi budownictwo, skoro nie ma inwestycji. 

- Wójt Gminy – pani Lasota jest w wieku emerytalnym, musimy kogoś przygotować. 

W dalszej dyskusji radny G. Świąder  poruszył kwestie kosztów używania telefonów. Pani 

Skarbnik oznajmiła, że koszt telefonów stacjonarnych wynosi – 3725, a komórek – 7728. 

Radny  Pawlik – stwierdził, że jest wiele rozwiązań obniżających koszty używania telefonów. 

Omawiano również kwestie kosztów szkoleń pracowników oraz wydatki materiałowe urzędu. 

Radny B. Kacprzak pytał o sposób zakupu oleju opałowego i jaka to kwota. Radny  Franas – 

stwierdził, że zmiana ogrzewania miała przynieść oszczędności. Pani Skarbnik – oznajmiła, 

że obecnie wykonane to – 14 200 do listopada, cena 4,10 za litr. Radny A. Pawlik – energia 

elektryczna 20 000, powinny być żarówki diodowe, oraz zawory na kaloryfery.  

Godzina 12 
20

 posiedzenie opuścił radny M. Kacprzak oraz G. Świąder.  

Podczas omawiania wydatków materiałowych radny Moskwa wniósł  o zamrożenie 

wynagrodzeń pracowników urzędu. Radni poruszyli również kwestie zwrotu kary do urzędu 

marszałkowskiego oraz wyciągnięcia konsekwencji dla odpowiedzialnych pracowników.  

Wójt Gminy – mieliśmy wiele inwestycji, mieliśmy tylko jedną małą wpadkę, kilkakrotnie 

startowaliśmy z tą inwestycją, udało się i dostaliśmy 85%, zaryzykowaliśmy, ale się nie 

udało. Przewodniczący Rady Gminy – odnośnie wypowiedzi pani Skarbnik - nie obrażajmy 

się odnośnie szkoleń, korzystamy ze środków publicznych, nikt nie powie źle, że się 

dokształcacie. Budżet ma być jawny, nie podoba mi się  sposób zatrudnienia pracownika, są 

konkursy. Nie można najpierw zatrudniać pracownika, a potem zastanawiać się co będzie 
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robił i już go dokształcać. Nie wiem kto to jest, jest on po studiach, powinien być konkurs i 

wyłonienie najlepszego, rada dowiaduje się ostatnia. 

- Radny A. Pawlik – jeżeli radny S. Moskwa podtrzymuje wniosek, to wnioskuję aby 

zamrozić wszystkich razem z radnymi.  

- Radny Moskwa -  oznajmił, że Wójt zredukował zatrudnienie o 5 pracowników, a ilu 

zatrudnił 

- Wójt Gminy – 3 osoby, ale doszło wiele zadań  

- Radny Grzegorski M. – oznajmił, że popiera wniosek aby wynagrodzenia pozostały na 

niezmienionym poziomie. 

- Wójt gminy – proponuję, żeby zmniejszyć, ale nie zabierać, nauczyciele i tak dostaną, 

obsługa w szkołach ma bardzo niskie pobory. 

- Przewodniczący Rady Gminy – mam wrażenie, że podeszliśmy ze złej strony, bo 

oświaty to nie dotknie czy redukujemy tylko godziny a wynagrodzenie pozostaje takie 

samo, ci co pozostaną to i tak będą mieć swoje pensje, rozumiem Wójta, że broni 

swoich pracowników. 

- Radny Małachowski A. – jeden palacz pytał mnie, dlaczego nie zarabia nawet 

najniższej krajowej co gwarantuje mu konstytucja. 

- Przewodniczący Rady Gminy – jeżeli pracownik czuje się poszkodowany, powinien 

iść do sądu. 

Dalsza dyskusja związana z problemem wzrostu wynagrodzeń i zamrożenia płac w 

administracji i jednostkach podległych. W dyskusji omawiano również sprawy komisji 

profilaktyki.  

Radny Franas M. – zaplanowałem na godzinę 13 posiedzenie komisji profilaktyki, czy 

możemy teraz omówić kwestie finansowe komisji, 38 tysięcy jest na 2013, w 2012 było 34 

tysiące. Omówił dodatkowo projekt budżetu komisji profilaktyki alkoholowej z 

poszczególnymi składnikami. Dodał, że nie zgadza się aby 80% środków z komisji szło na 

GOK, a 16 tyś szło na wynagrodzenia. Wrzucając w budżet utrzymanie GOK Wójt musi 

zmienić angaże. GOPS wykaże rodziny alkoholowe, z czego mamy zrobić wycieczkę 

dzieciom, działalność komisji jest zagrożona.  

Wójt Gminy- można podciągnąć pod gminę, były zielone szkoły. Zostawiłbym to tak jak jest, 

mamy kilka pozycji, np telefony dotyczą GOK, inaczej z budżetu muszę to dołożyć.  

O godzinie 13 
30

 posiedzenie opuścił radny Małachowski. Przewodniczący posiedzenia 

ogłosił przerwę do godziny 13
40

. Po wznowieniu posiedzenia radny Grzegorski przypomniał 

podjęte wnioski dotyczące płac w administracji, zaproponował omówić dział 926 Kultura 

Sportowa. W podjętej dyskusji radni omawiali kwestie utrzymania klubu sportowego oraz 

wykorzystania obiektu sportowego. Na posiedzenie komisji przybył pan Kowalik Prezes 

Klubu. 

- Radny Grzegorski M. – poprosił pana Kowalika o przedstawienie stanowiska Klubu. 

- Pan Kowalik – przedstawił trenera grupy młodzieżowej, często przebywam tutaj i 

znam ostatnie wydarzenia. Seniorzy grają w klasie drugiej, udało nam się pozyskać 14 

tysięcy z Urzędu Marszałkowskiego. Przeznaczone zostały na stroje i na konkretną 

imprezę sportową, planujemy powtórnie składać wnioski. Z dotacji gminy 

proponujemy redukcję w pozycji Sprzęt i obniżyć o 10%.  

- Wójt Gminy – na jaką kwotę są potrzeby sprzętowe w klubie. 

- Pan Kowalik – mamy 36 kompletów co daje około 4 tysiące z reklamą klubu. 

- Wójt Gminy – chodzi nam o coś innego, czy stać nas na okręgówkę, czy zejść do 

klasy A i szkolić dalej młodzież. Dyrektor ZSS wystąpił z wnioskiem aby 

korzystający płacili za salę gimnastyczną, stwierdził, że na klub przeznaczono 60 tyś, 

a jest to utrzymywanie rezerwy dla Tomaszowa. Większość klubów gminnych gra w 

klasie A. 
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Dalsza dyskusja związana z finansowaniem klubu. Wójt dodał, że pomimo pozyskiwania 

środków przez klub, gmina i tak dopłaca. 

- Przewodniczący Rady Gminy – zapytał o ilość członków i zawodników. 

- Pan Kowalik – około 60, w tym seniorów około 17, spoza terenu gminy gra 12, z 

gminy Poświętne 5, w grupie młodzieży jest kilku spoza gminy. 

Dalsza dyskusja związana z działalnością klubu. W dyskusji zadawano pytania dla 

przedstawicieli klubu. Wójt Gminy zapytał, co by było gdyby klub był w klasie A. Jakie 

byłyby to koszty.  

- Pan Kowalik – klasa A to około 30-40 tyś 

- Radny Kacprzak – jak wygląda sponsoring. 

- Radny Pawlik – klub jest potrzebny gminie, służy rozwojowi młodzieży, większość 

radnych chce, aby klub istniał, ale niekoniecznie na tym poziomie. Nie wiem, czy stać 

nas na wyłożenie tych środków, przeprowadzamy reorganizację i cięcia, prosimy o 

wyrozumiałość. Nie ma złośliwości w tym co mówimy. Sytuacja jest trudna, każda 

decyzja będzie zła. W przyszłym roku Komisja Rewizyjna będzie kontrolować klub. 

- Radny Świąder G. – zapytał czy nas stać na klub. 

- Wójt Gminy – zaproponował przejście do klasy A, aby były niższe koszty, drużyny 

młodzieżowe mogłyby grać. 

- Radny Pawlik A. – zwracając się do Wójta stwierdził, że jest dobrym gospodarzem, 

ale powinien rozumieć intencje rady, należało zaplanować 30 tyś, a w takim wypadku 

rada musi być tą złą, należało podać realne kwoty. 

- Radny Kacprzak B. – nie potrzebna była ta dyskusja, bo wyszło, że Wójt im dał, a 

rada zabrała. Należało najpierw przedyskutować problem. 

- Wójt Gminy – rozmawiałem z przedstawicielami klubu, aby robili przymiarkę do 

klasy niższej. W klasie A to 50 tysięcy. 

- Radny Franas – z całej tej dyskusji okaże się, że najbardziej cierpią pracownicy a 

gdzie indziej to tylko kosmetyka. 

- Przewodniczący Rady Gminy – zastanówmy się co to jest te 60 tysięcy. Jest to na 

przykład część utrzymania przedszkola, rozmawiałem z Wójtem o klubie. W 

momencie reorganizacji oświaty, zmiany ilości godzin, ktoś kto uczy W-F straci 

godziny, zależy nam, aby młodzież korzystała z obiektu. Kto ma patent  na 

prowadzenie, czy wykorzystać nauczycieli w-f do pracy z tą młodzieżą jako zajęcia 

pozalekcyjne. Nasz pedagog pośrednio płaci do naszej gminy, a teraz utrzymujemy 

Tomaszów, którzy płacą podatki gdzie indziej. 

- Radny Wielgus K. – zwykły nauczyciel nie jest trenerem, chodzi o dobro dziecka. W 

ten sposób się cofniemy. 

- Wójt Gminy – stwierdził, że do realizacji zadania może wystąpić Stowarzyszenie, czy 

ogłaszamy konkurs, jest to określona kwota. 

- Przewodniczący Rady Gminy – czy chcemy mieć drużynę w Okręgówce, czy chcemy 

ćwiczyć młodzież, czy tylko chcemy mieć piłkarzy. Zastanówmy się szerzej. 

- Radny Wielgus K. – zgadzam się z PRG, ponieśliśmy koszty na obiekt w Studziannie, 

a mogliśmy go przeznaczyć na Brudzewicach. 

- Radny Pawlik A. – tracimy poczucie realności, poszliśmy w zawodowstwo, przejście 

do niższej klasy sprawdzi się, każdy będzie mógł grać, nawet ci gorsi, wysoka klasa 

spowodowała pozbycie się naszej młodzieży. Tomaszów na Legię dał 100 tyś, gmina 

Poświętne – 60 tyś. 

- Radny Wielgus K. – było wyrzuceniem w błoto pieniędzy robienie obiektu na 

Studziannie. 

- Radny Grzegorski M. – proszę o propozycje, bo nie będzie końca dyskusji, ja 

proponuję 40, radny Wielgus – 54, a radny Grzegorz Świąder – 30 tyś 
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- Wójt Gminy – proponowałem klasę A i 45 tyś.  

- Radny Grzegorski M. – poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski. Wniosek 1 

radnego Grzegorskiego w wysokości – 40 tyś – 1 głos, wniosek radnego Świądra w 

wysokości  30tyś – 6 głosów, wniosek radnego Wielgusa w wysokości 55 tyś – 1 

głos. Przegłosowano propozycję radnego Świądra w kwocie 30 tyś. 6 głosów za. 

W dalszej dyskusji związanej z funkcjonowaniem klubu i obiektu omawiano również kwestie 

związane z zagospodarowaniem i obsługą i wykorzystaniem obiektu sportowego. 

- Radny Kacprzak B. – dziwi mnie to, że nikt nie kontroluje obiektu ani zużycia 

mediów. 

W dalszej dyskusji związanej z utrzymaniem obiektu sportowego w Studziannie stwierdzono, 

że klub zużywa 90% energii, koło gospodyń rzadko się spotyka. Radny Grzegorski 

zaproponował pozostawienie kwoty 26 tyś na obiekt. Radny Pawlik A. – zaproponował kwotę 

25 tyś.  

Radny Moskwa – zaproponował wniesie punktu dotyczącego wykupu gruntów od PKP w 

Gapininie w celu dojazdu kilku mieszkańców do ich posesji, chociaż 5 tyś na podjęcie 

działań. 

- Wójt Gminy – trzeba wystąpić do PKP o wykup ale nie za 5 tyś, jest tam duży problem. 

przedstawił zarys w jaki sposób są położone działki. Dodał, że mieszkańcy wcześniej już 

otrzymali odszkodowania. 

- Radny Moskwa S. – zaproponował wzrost kwoty, dążę do wyprostowania sytuacji, ten 

pan co kupił obiekt poszkolny ma również problemy z dojazdem, należy próbować. 

- Radny  Pawlik zapytał czy Wójt ma na piśmie uzgodnienia z koleją. 

- Radny Moskwa – stawiam wniosek o zabezpieczenie 10 tyś na wykup gruntu. 

W dalszej dyskusji  poruszono kwestie nadzoru nad dystrybucją kruszywa oraz działalności 

kół gospodyń wiejskich. Radny Wielgus zapytał co z powiatowymi dożynkami, radni nic nie 

wiedzą a w niektórych kręgach już się o organizacji mówi.  

- Wójt Gminy – nie wiem nic na temat dożynek. 

- Radny Franas M. – powiat nic nam za darmo nie robi, proszę przywołać swoich 

pracowników do odpowiedzialności, w sobotę padło stwierdzenie, że są zaawansowane 

prace związane z dożynkami. Albo pan jest gospodarzem, albo jest samowola. 

- Radny Kacprzak B. – poruszył kwestie składki członkowskiej na lokalną grupę działania. 

- Wójt Gminy – daje nam to możliwość pozyskania środków. Gmina Rzeczyca planuje 

budowę drogi z tych środków. Poza tym planujemy pozyskanie środków na wyposażenie 

świetlicy 

- Radny Wielgus K. – co z tych środków będzie kupowane 

- Wójt Gminy – jest to wyposażenie świetlicy dla Brudzewic. 

- Radny Wielgus – odnośnie pożaru samochodu jaki miał miejsce w Brudzewicach, 

zawnioskował o wyposażenie OSP w sprzęt zabezpieczający wypadki, tablice i pachołki. 

Pierwsza straż z odpowiednim sprzętem dotarła po pół godzinie. Powodowaliśmy 

jedynie zagrożenie drogowe. Myślę, że będzie to koszt około 1000 zł. 

- Wójt Gminy – przedstawił założenia zakupu materiałów i wyposażenia dla jednostek 

OSP. 

W dalszej dyskusji omawiano kwestie wyposażenia w sprzęt jednostek OSP oraz 

ponoszonych nakładów finansowych. Wójt dodał, że w ubiegłym roku poniesiono wydatek w 

wysokości 12 tys za remont silnika samochodu OSP Poświętne. Podczas dalszego omawiania 

budżetu radny Grzegorski zaproponował omawianie wydatków oddzielnie dla każdej szkoły, 

- radny Wielgus pytał o ilość zakupionego węgla – czy było mniej, 

- radny Pawlik pytał o funkcjonowanie stołówki, czy wydatki będą na tym samym 

poziomie, 
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- Przewodniczący Rady oznajmił, że nie jest znany faktyczny koszt utrzymania 

stołówki, czy nie należałoby wejść w inne formy dożywiania dzieci, 

- Wójt – płace to największy koszt, rozmawiano o stołówce podczas pierwszych prób 

reorganizacji, 

- Przewodniczący Rady pytał o możliwość odejścia na emerytury pracowników 

stołówki, 

- radny Wielgus pytał o wykorzystanie środków na kształcenie nauczycieli, 

- radny Pawlik poprosił o pisemną informację o kosztach funkcjonowania stołówki oraz 

podjęcia rozmów w sprawie zmian formy organizacyjnej stołówki, 

- radny Wielgus pytał o wysokość środków na dokształcanie nauczycieli,  

- Przewodniczący Rady ponowił prośbę radnego Pawlika o sporządzenie informacji o 

pełnych kosztach funkcjonowania stołówki oraz koszt dziennego wyżywienia jednego 

ucznia z przygotowaniem na następną komisję,  

O godzinie 16
20

 posiedzenie opuścił radny Wielgus. 

- pani Skarbnik oznajmiła, że podpisano porozumienia dla 9 dzieci uczęszczających do 

przedszkoli poza gminą. 

- radny Kacprzak zaproponował przerwanie komisji i dokończenie posiedzenia w 

poniedziałek w celu uniknięcia błędów. 

- radny Grzegorski prowadzący posiedzenie zwrócił się do przewodniczących 

pozostałych komisji o wypowiedź w sprawie przerwania posiedzenia. Przewodniczący 

komisji Rewizyjnej i Oświatowej zgodnie stwierdzili, że należy kontynuować 

posiedzenie w poniedziałek. W związku z takim stanowiskiem radny Grzegorski 

przerwał posiedzenie do poniedziałku tj. do 10 grudnia 2012 roku do godziny 12oo. 

O godzinie 12oo dnia 10 grudnia 2012 roku radny Grzegorski wznowił posiedzenie wspólne 

komisji stałych rady gminy. Dodał, że zakończono posiedzenie omawianiem budżetu szkół. 

W chwili otwarcia posiedzenia obecnych było 10 radnych. Obecnie proponuje omawianie 

kwestii czynszu oraz wydatków szkół na telefony i delegacje. 

W trakcie dyskusji radni omawiali dalszą część budżetu szkół oraz zasady naliczania stawek 

czynszu, sposoby rozliczania oraz składniki czynszu.  O godzinie 12
50

 przybył radny 

Ajdamiak – liczba radnych wzrosła do 11. W trakcie dyskusji pani Duraj Sekretarz Gminy 

omówiła kwestie czynszów, przedstawiając stosowne uchwały oraz obowiązujące stawki.  

Jeden lokal przeznaczono na pomieszczenie socjalne dla osób, które z różnych przyczyn 

utraciły możliwość mieszkania we własnych domach. Radny Pawlik stwierdził, że 

wynajmowane lokale powinny przynosić dochód, aby nadwyżki można było przeznaczać na 

remonty. Radni omawiali również stan techniczny mieszkań oraz możliwość przeprowadzenia 

remontów. W toku dyskusji radni zobowiązali Wójta do zorientowania się, co do 

możliwości przeróbki systemu ogrzewania w szkole podstawowej w Brudzewicach oraz 

możliwości likwidacji stołówki i wprowadzenia cateringu i w terminie 1 miesiąca 

przedstawienia informacji na komisjach. 

W dalszej dyskusji pytano o efekty termomodernizacji szkoły i czy przyniosło to 

oszczędności w ilościach kupowanego węgla. Wójt stwierdził, że nie zmniejszyła się ilość 

węgla jednak budynek został dogrzany i obecnie jest ciepło w szkole. Radny Grzegorski 

oznajmił, że duże koszty energii generuje stołówka Szkolna i należy założyć podlicznik, 

złożył jednocześnie wniosek o sprawdzenie możliwości montażu podlicznika w stołówce oraz 

Sali gimnastycznej oraz budynku dydaktycznym. 

- radny Wielgus poruszył kwestie finansowe komisji profilaktyki alkoholowej oraz 

koszty funkcjonowania GOK w tym koszt telefonu kierownika. Poprosił o 

rozdzielenie pozostawionej kwoty w wysokości 7, 7 tys. zł po połowie na usługi i 

materiały. 
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- radny Pawlik zaproponował zmniejszenie po 500 zł w szkołach podstawowych i 3 tys. 

w ZSS z energii elektrycznej, poruszył również koszt opłat za emisję gazów do 

atmosfery. 

- pani Skarbnik wyjaśniła zasady dokonywania operacji bankowych oraz wysokość 

prowizji. Poinformowała, że przeznaczono kwotę 150 tys. na działania związane z 

gospodarka odpadami. 

- Wójt omówił kwestie związane ze sposobem naliczania opłat za śmieci. 

- Przewodniczący Rady oznajmił, że przy omawianiu tych spraw powinien być obecny 

prawnik. 

- Wójt dodał, że na zwierzęta w schronisku gmina wydatkowała 460 zł. 

- radny Moskwa poruszył kwestie lamp ulicznych. 

W podjętej dyskusji omawiano kwestie związane z oświetleniem ulicznym w tym kwestie 

remontów i konserwacji. Radny Pawlik pytał czy powstały oszczędności związane z wejściem 

na rynek gminny firmy Amber. Radni stwierdzili, że konserwator oświetlenia powinien być 

wyłaniany w postępowaniu ofertowym ze szczególnym naciskiem na miejscowych 

przedsiębiorców. Radny Wielgus poruszył sprawy oświetlenia parkingu przy cmentarzu 

parafialnych. Wójt stwierdził, że jest to teren prywatny. W dalszej dyskusji podczas 

omawiania budżetu GOK radni zaproponowali ogólne obniżenie kosztów o 5700 zł, co 

spowodowało obniżenie kwoty ogólnej do wysokości 45 tys. zł. 

Podczas omawiania projektu budżetu biblioteki gminnej Przewodniczący Rady wnioskował, 

aby biblioteka była czynna w soboty i czy jest potrzebny pełny etat, godziny otwarcia 

biblioteki nie są adekwatne do potrzeb. 

- radny Kacprzak Bolesław zaproponował, aby biblioteka była czynna również w 

niedziele. 

- radny Pawlik zaproponował obniżenie budżetu ogółem do kwoty 82 tys. zł. 

- radny Moskwa zaproponował wpisanie do budżetu punktu dotyczącego utrzymania 

świetlicy w Gapininie oraz przeznaczenie 10 tys. na wyposażenie w sprzęt AGD. 

- radny Grzegorski wniósł pod głosowanie wniosek radnego Pawlika – radni 

opowiedzieli się za kwotą 82 tys. zł.  

- radny Ajdamiak poprosił o środki na malowanie świetlicy w Anielinie. 

W dalszej dyskusji radni poruszyli kwestie funkcjonowania klubu sportowego oraz 

przegłosowali zwiększenie kwoty do wysokości 42 tys. zł na dalsze funkcjonowanie klubu 

sportowego. 

- radny Kwaśniak zwrócił się z wnioskiem o przesunięcie przystanku autobusowego w 

Studziannie. 

- radny Świąder Jan poprosił o remont przystanku w Kaliszku. 

- radny Pawlik poruszył kwestie istnienia komisji heraldycznej. 

- radny Kacprzak Bolesław pytał o przyszłość ZUK i możliwość ewentualnych zmian 

organizacyjnych. 

- radny Ajdamiak zwrócił uwagę na stan nawierzchni drogi w Stefanowie. 

- pani Skarbnik oznajmiła, że w trakcie omawiania budżetu zaoszczędzono ponad 100 

tys. 

- Wójt dodał, że z środków przeznaczonych na drogi nie będzie w stanie utrzymać 

prawidłowego stanu nawierzchni. Poruszył możliwość remontu drogi w Buczku 

łączącej z gminą Drzewica. 

W dalszej dyskusji radni proponowali nowe zadania do finansowania z projektu budżetu 

dotyczące dofinansowania Świetlicy w Gapininie i Anielinie, remontu drogi w Buczku oraz 

wykonania projektu na drogę w Mysiakowcu. Pani Skarbnik omówiła projekt zmian w 

tegorocznym budżecie. 
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Po zakończeniu dyskusji i wyczerpaniu zagadnień przewidzianych na posiedzenie radny 

Grzegorski przewodniczący posiedzenia o godzinie 17
15

 zamknął posiedzenie wspólne 

komisji stałych Rady Gminy Poświętne. 

 

Protokołował                                                    Przewodniczył: 

        Przewodniczący Komisji Budżetowo-    

Bolesław Kośka                         Gospodarczej i Rolnictwa 

            

                           Marian Grzegorski  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                    

    

            Andrzej Pawlik 

       Przewodniczący Komisji Oświaty,    

                  Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

         

        Michał Franas 

 

 

  

 

 

  

   

 

 


